

Minutes of the Legato meeting 2019 in Brussels Protokoll der Mitgliederversammlung 2019 in Brüssel

January 26th 2019, BIP, Brussels, Belgium
26. Januar 2019, BIP, Brüssel, Belgien

Present / Anwesend:

Chorus delegates

1.	Brighton Gay Men's Chorus Brighton, UK	Silvio Grasso
2.	Die Mainsirenen Frankfurt, DE	Jörg Thiel
3.	Edinburgh Gay Men's Chorus Edinburgh, UK	Christopher Smith
4.	European Queer Choir London, UK	Paul Charlton
5.	London Gay Men's Chorus London, UK	Martin Brophy
6.	Het Herenakkoord Arnhem, NL	Gérard Näring
7.	Homonics Dublin, IE	Barry Dowling / Ian Doyle
8.	Komos Bologna, IT	Fabio Falleni / Nicola Mainardi
9.	Mannenkoorts Den Haag, NL	René Jakobs
10.	Manoeuvre Amsterdam, NL	Etan Sela
11.	Mélo'Men Paris, FR	Christopher de la Mare
12.	Melodiva München, DE	Annette Zahl
13.	Out 'n Loud Helsinki, FI	Makla Laine, Pasi Risberg
14.	Pelicanto Strasbourg, FR	Catherine Knittel, Clement Rose
15.	Philhomoniker München, DE	Martin Gerrits
16.	Pink Noise Antwerpen, BE	Paul Van Harneveldt
17.	Rainbow Chorus Brighton, UK	Finola Brophy
18.	Regenbogenchor München, DE	George Battrick
19.	Sing out Brussels! Bruxelles, BE	Julie Loriaux
20.	Tapalanote Bruxelles, BE	David Baker, Fabrice Boubil
21.	Vielhomonie Rhein-Ruhr Duisburg, DE	Dominik K. Jakob

Legato e. V.
Lesbians and Gays
Singing Together
Umbrella organisation for
lesbian and gay choirs in Europe

c/o Martin Gerrits
Bauerstr. 37,
80796 München
Germany
Mobil +49-170-7600484
info@legato-choirs.com
www.legato-choirs.com

Board/Vorstand:
Julie Loriaux
Dominik K. Jakob
Martin Gerrits

registered as a charitable
association under German law
registration court: Mannheim
registration nr.: VR 102885

Bank account:
Volksbank Raiffeisenbank
Main-Kinzig-Büdingen eG
IBAN DE83 5066 1639
0002 2572 20
BIC GENODEF1LSR

22. Voces Gaudii Warszawa, PL	Misha Cherniak
23. Voces LGBT de Madrid Madrid, ES	Juan Francisco Almenara Robles

Supporting member delegates

24. Cromatica IT	Matteo Montanari
25. Rainbow Symphony Cologne Köln, DE	Steve Nobles

1. Welcome

Martin greeted the delegates and opened the meeting.

Begrüßung

Martin begrüßte die Delegierten und eröffnete die Versammlung

1a. Report from the board and the auditor

Martin reported that the German court in Mannheim did not accept the change of our constitution: the definition of regular boardmembers vs. executive boardmembers was not clear. We need to amend the proposed change, vote and re-submit it to the court.

Bericht des Vorstandes und des Revisors

Martin berichtete dass das Gericht in Mannheim unsere geänderte Satzung nicht akzeptiert hat: die Definition des regulären bzw. geschäftsführenden Vorstands war nicht klar. Die Satzungsänderung muss berichtigt, beschlossen und erneut zum Gericht eingereicht werden.

New member choruses: Barcelona Gay Men's Chorus, Choeur Gay de Toulouse, Cromatica Italian LGBT choir association (supporting member), Fuori dal Coro (Bergamo), Midnight Descant (Ukraine), Parrucchoro (Rome), Qoro (Torino), Ricchitoni (Bari), Sing Out Brussels!, Vikerlased MTÜ (Tallinn), Voice is My Life (Ukraine)
Total members: 131 in 22 countries

neue Mitgliedschöre: Barcelona Gay Men's Chorus, Choeur Gay de Toulouse, Cromatica Italian LGBT Chor Verband (supporting member), Fuori dal Coro (Bergamo), Midnight Descant (Ukraine), Parrucchoro (Rom), Qoro (Torino), Ricchitoni (Bari), Sing Out Brussels!, Vikerlased MTÜ (Tallinn), Voice is My Life (Ukraine)
Gesamtmitglieder: 131 in 22 Ländern

Dominik reported that in 2018 there was income of EUR 3.840 in membership payments and EUR 10.000 licensing fee from Various Voices Munich. Outgoing payments were EUR 32 bank & Paypal fees, EUR 47 notary fees and EUR 152 internet costs.
Legato held 44 TEUR per 31.12.18

Dominik berichtete, dass es in 2018 Einnahmen von EUR 3.840 aus Mitgliedsbeiträgen und EUR 10.000 als Lizenzgebühr von Various Voices München gab. Ausgaben waren EUR 32 Bank- und Paypalgebühren, EUR 47 Notargebühren und EUR 152 Ausgaben für Internet.
Legato hielt am 31.12.18 ein Guthaben von 44 TEUR.

The auditor Richard Mohr confirmed by email that he had checked the accounts and that they were in order. He positively noted that almost all of the membership fees have been paid.

1b. Granting discharge of the board

The meeting formally discharged the board of their duties for the previous year by a unanimous vote.

2. Results of the workshop of Legato future development

The results of the workshop were held aloft; there were no questions as the workshop had just taken place before the annual meeting.

3. Proposal for changing the constitution

The proposal for change of the constitution (see attachment) was approved unanimously. The new constitution will be presented to the responsible court in Mannheim.

4. Election of the board and auditor

The 12 candidates for the board received the following number of votes in a secret ballot:

Anette Zahl (19), Benno Schnatz (2), Dominik K. Jakob (17), Etan Sela (4), Ian Doyle (22), Juan Francisco Almenara Robles (17), Julie Loriaux (12), Martin Brophy (13), Martin Gerrits (18), Misha Cherniak (18), Silvio Grasso (7), Thiemo Burghof-Parkin (7)

Thus elected to the new board were:

Anette Zahl, Dominik K. Jakob, Ian Doyle, Juan Francisco Almenara Robles, Martin Brophy, Martin Gerrits, Misha Cherniak (Michaił Czerniak)

Note: the new board will become valid after approval of the amendment of the constitution by the register court.

Richard Mohr was unanimously elected as auditor

Kassenprüfer Richard Mohr bestätigte per email, dass er die Konten geprüft habe und dass alles in Ordnung sei. Er erwähnte positiv dass fast alle fälligen Mitgliedsbeiträge bezahlt wurden.

Entlastung des Vorstandes

Die Versammlung entlastete den Vorstand für seine Arbeit des vergangenen Jahres einstimmig.

Ergebnisse des Workshops zur zukünftigen Entwicklung von Legato

Die Ergebnisse des Workshops zur zukünftigen Entwicklung von Legato wurden hochgehalten; es gab keine Fragen da der Workshop kurz vor der Mitgliederversammlung stattgefunden hatte.

Vorschlag zur Änderung der Satzung

Der Vorschlag zur Änderung der Satzung (siehe Anlage) wurde einstimmig angenommen. Die neue Satzung wird dem zuständigen Gericht in Mannheim vorgelegt.

Wahl des Vorstandes und des Kassenprüfers

Die 12 Kandidaten erhielten in geheimer Wahl folgende Stimmenzahlen:

Anette Zahl (19), Benno Schnatz (2), Dominik K. Jakob (17), Etan Sela (4), Ian Doyle (22), Juan Francisco Almenara Robles (17), Julie Loriaux (12), Martin Brophy (13), Martin Gerrits (18), Misha Cherniak (18), Silvio Grasso (7), Thiemo Burghof-Parkin (7)

In den neuen Vorstand gewählt wurden damit:

Anette Zahl, Dominik K. Jakob, Ian Doyle, Juan Francisco Almenara Robles, Martin Brophy, Martin Gerrits, Misha Cherniak (Michaił Czerniak)

Hinweis: der neue Vorstand wird erst nach Genehmigung der Satzungsänderung durch das Registergericht gültig.

Richard Mohr wurde einstimmig als Kassenprüfer gewählt

5. Various Voices Festival 2022 in Bologna: Presentation of the current plannings

Nicola, Fabio and Matteo from Bologna made a 20-minute presentation of their progress. Primarily they were laying the foundation for the coming festival.

6. Other business

Martin Brophy said the European Queer Choir is thinking of putting together a choir from Europe to attend GALA in Minneapolis 4-8 July 2020. Martin Gerrits promised to put out a call in a Legato newsletter.

The next Legato meeting will be held in Bologna 2020.



Chair/Sitzungsleitung:
Martin Gerrits

Appendix: approved change of constitution

Various Voices Festival 2022 in Bologna: Präsentation der aktuellen Vorbereitungen

Nicola, Fabio und Matteo aus Bologna hielten eine 20-minütige Präsentation über die Fortschritte in der Planung, hauptsächlich erklärten sie die Kerngedanken des Festivals.

Sonstiges

Martin Brophy verkündete dass der European Queer Choir einen europäischen Chor für das GALA Festival in Minneapolis 4-8 Juli 2020 zusammenstellen will. Martin Gerrits wird einen Aufruf dazu in des nächste Legato Newsletter setzen.

Die nächste Mitgliederversammlung wird 2020 in Bologna stattfinden.



Minutes/Protokoll:
Dominik K. Jakob

Anhang: beschlossene Satzungsänderung

APPROVED CHANGES OF THE CONSTITUTION

Approved in the Annual General Meeting
26.1.2019 in Brussels

Explanation: The German registry court asks us to make a concretization in the last change of the statute 2017 in Warsaw, as the adopted wording allows interpretation, who has the responsibility: the 7-member board or the 3-member executive board. We suggest dissolving the confusion by not appointing an executive board: all seven board members should be equal. The elected board elects from its midst a chairman and all other offices, such as treasurer, secretary, etc.

In addition, we propose a concretization at the ballot: at least half of the votes is needed to be elected. And we suggest a procedure for the case that there are more candidates than positions available.

Constitution

§7 Board

1. The board shall have a minimum of three and maximum of seven members, to include at least one man and at least one woman. The makeup of the board should be gender balanced as much as is possible.

The ~~executive board members are the President, Secretary and Treasurer~~ and other roles are elected by the board members from within the board. The President holds a casting vote.

BESCHLOSSENE SATZUNGSÄNDERUNG

Beschlossen in der Mitgliederversammlung
26.1.2019 in Brüssel

Erläuterung: Das deutsche Registergericht fordert uns auf, in der letzten Satzungsänderung 2017 in Warschau eine Konkretisierung vorzunehmen, da der beschlossene Wortlaut eine Interpretation zulässt, wer die Verantwortung hat: der siebenköpfige Vorstand oder der dreiköpfige geschäftsführende Vorstand. Wir empfehlen, die Verwirrung dadurch aufzulösen, dass kein geschäftsführender Vorstand benannt wird: alle sieben Vorstandsmitglieder sollen gleichberechtigt sein. Der gewählte Vorstand wählt aus seiner Mitte einen Vorsitzenden und alle anderen Ämter wie Kassenwart, Sekretär usw.

Darüber hinaus schlagen wir eine Konkretisierung bei der Abstimmung vor: mindestens die Hälfte der Stimmen sind nötig, um gewählt zu werden. Und wir schlagen ein Verfahren für den Fall vor, dass mehrere Personen auf eine Position kandidieren.

Satzung

§7 Vorstand

1. Der Vorstand besteht aus mindestens drei und maximal sieben Personen. Ihm sollen mindestens je eine Frau und ein Mann angehören. Die Geschlechterzusammensetzung des Vorstandes soll soweit wie möglich ausgeglichen sein. ~~Die geschäftsführenden Vorstandsmitglieder sind~~ Der*die Vorsitzende*r, ~~Schriftführer*in und Kassenwart*in~~ und ~~weitere Vorstandsämter diese~~ werden durch den Vorstand aus seiner Mitte gewählt. In Vorstandsentscheidungen entscheidet bei Stimmgleichheit die Stimme des*der Vorsitzenden.

2. The board shall be elected by the General Meeting for a term of two years.

A candidate must receive more than half of the present votes to be elected. If several candidates for a position on the board do not receive the necessary number of votes, further ballots will be necessary. The candidate with the lowest number of votes from the previous ballot will not be considered for the other ballots for the respective position of the board.

It shall remain in office until a new board is elected. Individual members of the board may offer themselves for reelection.

...

5. The board within the meaning of Section 26 BGB (German Civil Code) consists of the equal persons named in Paragraph 1, Sentence 1, and shall be responsible above all for the day-to-day business of the Association. It shall represent the Association in and out of court. Each board member has authority to represent the Association.

6. The board shall take decisions at meetings in person or by telephone / video / Internet meetings, to which board members must be invited by letter, fax or E-mail at two weeks' notice; alternatively, decisions may be taken by letter, fax or E-mail. If the board, at one of its meetings, decides the time and place of future meetings or decides to meet regularly at a particular place, the invitation requirement shall lapse.
A decision shall require the votes of at least two half of the board members.

2. Der Vorstand wird von der Mitgliederversammlung für die Dauer von zwei Jahren gewählt.

Gewählt ist, für wen mehr als die Hälfte der anwesenden Stimmberechtigten mit „Ja“ stimmen. Erhalten mehrere Kandidat*innen für eine Vorstandsposition nicht die notwendige Anzahl an Ja-Stimmen, werden weitere Wahlgänge notwendig. Der*die Kandidat*in mit der geringsten Ja-Stimmenzahl aus dem vorherigen Wahlgang bleibt bei den weiteren Wahlgängen für die jeweilige Vorstandsposition unberücksichtigt.

Er bleibt solange im Amt, bis ein neuer Vorstand gewählt ist. Die einzelne Wiederwahl von Vorstandsmitgliedern ist zulässig.

...

5. Der Vorstand im Sinne des § 26 BGB besteht aus den in Abs. 1, Satz 1 genannten gleichberechtigten Personen und hat insbesondere die laufenden Geschäfte des Vereins zu führen. Er vertritt den Verein gerichtlich und außergerichtlich. Jedes seiner Mitglieder ist alleine vertretungsberechtigt.

6. Der Vorstand faßt seinen Beschlüsse auf persönlichen Treffen oder in Telefon-/Video-/Internetkonferenzen, zu denen mit zweiwöchiger Frist per Brief, Fax oder E-Mail eingeladen werden muß, oder durch Austausch von Brief, Fax oder E-Mail. Legt der Vorstand auf einem seiner Treffen Ort und Termin weiterer Treffen fest oder beschließt er regelmäßige Treffen an einem bestimmten Ort, so kann die Einladung entfallen. Zur Beschlußfassung sind mindestens zwei Stimmen die Hälfte der Vorstandsmitglieder erforderlich.